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 توافق چندان نزدیک نیست

 برگزاری اجلاس رسمی مجلس 
خبرگان رهبری

دهمین اجلاس مجلس خبرگان رهبری 
در دوره پنجم ۱۵ و ۱۶ شهریورماه در تهران 
برگزار می شود. این اجلاس در روزهای سه شنبه 
و چهارشنبه )۱۵ و ۱۶ شهریور( در ساختمان 
سابق مجلس شورای اسلامی تشکیل می شود. 
این اجلاس از ساعت ۹ صبح امروز ۱۵شهریور 
با سخنرانی آیت ا... احمد جنتی رئیس مجلس 
خبرگان آغاز می شود و عصر ۱۶شهریور با قرائت 
بیانیه  هیات رئیسه به کار خود پایان می دهد. 
اعضای مجلس خبرگان رهبری همچنین صبح 
پنجشنبه )۱۷شهریور(  پس از حضور در حرم 
امام راحل و ادای احترام به بنیانگذار انقلاب 
اسلامی به دیدار رهبری می روند. در اسفندماه 
۱۴۰۰ نهمین اجلاس رسمی دوره پنجم مجلس 
خبرگان رهبری برگزار شد که طی آن اعضای 
جدید منتخب در انتخابات میان دوره ای به جمع 
نمایندگان اضافه شدند و مواد باقی مانده از »طرح 
اصلاح قانون انتخابات مجلس خبرگان رهبری« 

نیز بررسی و تصویب شد. 
 

علاقه ایران به برقراری روابط 
خوب با همسایگان 

سفیر ایران در روسیه تاکید کرد: ایران به 
برقراری روابط خوب و توام با احترام متقابل با 
همسایگان خود علاقه مند است. کاظم جلالی در 
صفحه توییتر خود در این ارتباط نوشت : »امروز 
با سفیر  کویت در روسیه دیدار داشتم. در خصوص 
تحولات منطقه ای و بین المللی گفت وگو داشتیم 
و از انتصاب سفیر جدید کویت در ایران استقبال 
نمودیم. در این دیدار، تاکید کردم که  جمهوری 
اسلامی ایران به برقراری روابط خوب و توام با 
احترام متقابل با همسایگان خود علاقه مند است. 
 

 لزوم حفظ  شان و منزلت بانوان 
در ورزشگاه ها 

رئیس فراکسیون ورزش و جوانان مجلس با 
تاکید بر اینکه در برخی از ورزشگاه ها شرایط 
حتی برای حضور آقایان نیز فراهم نیست، 
معتقد است که حضور بانوان در ورزشگاه ها 
زمانی ارزشمند است که زیرساخت های لازم 
در این خصوص فراهم باشد. وزارت ورزش باید 
در این زمینه ورود و حتماً برنامه ریزی کند تا 
تمام امکانات رفاهی برای بانوان و آقایان در 
ورزشگاه ها فراهم شود. محمدمهدی فروردین 
با تاکید بر لزوم حفظ  شان و منزلت بانوان در 
ورزشگاه ها، اظهار کرد: حضور بانوان در سکوهای 
تماشاگری ورزشگاه ها اقدام بسیار خوبی است اما 
امیدوارم آغاز حضور بانوان تماشاگر فوتبال در 
ورزشگاه ها موجب خدشه دار شدن شان آن ها 
نشود؛ متأسفانه سیستم های ورود و خروج، 
امکانات و خدمات رفاهی موجود در ورزشگاه ها 

هیچ کدام قابل قبول نیست. 
 
نظارت گشت های سیار تعزیرات 

بر فعالیت نانوایی ها
گذشته  هفته  از  گفت:  دادگستری  وزیر 
گشت های سیار تعزیرات در سراسر کشور موظف 
شدند نظارت جدی بر نانوایی ها داشته باشند که 
علاوه بر جریمه، اگر فردی مرتکب تخلف شده 
باشد، نانوایی را پلمب کنند یا دست کم بنر تخلف 
را در آن مکان نصب کنند. امین حسین رحیمی 
اظهار داشت: درباره عملکرد تعزیرات حکومتی یا 
قرارگاه مبارزه با گرانی افزود: در ۱۸ خرداد یک 
تصمیم مهمی ستاد تنظیم بازار گرفت مبنی بر 
اینکه همه تولید کننده ها باید قیمت کالای شان 
را در سامانه ۱۲۴ وزارت صمت که همان سامانه 
جامع تجارت است ثبت کنند و از این به بعد هیچ 
تولید کننده ای اجازه افزایش قیمت ندارد مگر با 
اجازه سازمان حمایت، مصوبه ۱۸ خرداد قیمت 
دستوری نیست. بیش از ۵۲ هزار قلم کالا در 
سامانه ۱۲۴ وزارت صمت ثبت شده و مورد تأیید 
سازمان حمایت است یعنی قیمتی که الآن مورد 
تأیید دولت است در آنجا ثبت شده و الآن یک 

ثباتی در بازار ایجاد شده است. 
 

 صدور حکم اعدام 
»زهرا صدیقی« و »الهام چوبدار«

مرکز رسانه قوه قضائیه می گوید دادگاه انقلاب 
اسلامی ارومیه، زهرا صدیقی و الهام چوبدار را 
به اتهام افساد فی الارض به اعدام محکوم کرده 
است. مرکز رسانه قوه قضائیه اعلام کرد: »طی 
روزهای گذشته خبری مبنی بر صدور حکم 
اعدام برای زهرا صدیقی و الهام چوبدار در فضای 
مجازی منتشر شده و جوسازی های زیادی در 
این رابطه صورت گرفته است. پیگیری های مرکز 
رسانه قوه قضائیه نشان می دهد دادگاه انقلاب 
اسلامی ارومیه افراد نامبرده را به اتهام افساد فی 
الارض به اعدام محکوم کرده است. برخلاف اخبار 
منتشر شده در فضای مجازی و جوسازی های 
صورت گرفته، حوزه فعالیت و اتهامات این افراد 
فریب و قاچاق زنان و دختران جوان به یکی از 
کشورهای منطقه با امید و آموزش، وعده اشتغال 
و سوءاستفاده از آنها بوده که در مواردی، منجر به 
خودکشی چندین نفر از این دختران شده است. 
بر اساس مستندات پرونده، قاچاق دختران توسط 
این باند تنها منحصر به استان آذربایجان غربی 
نبوده و این باند اقدام به فریب و قاچاق دختران از 

سراسر کشور کرده اند.«

کــوتــــاه

هر چند که هنوز هم امیدواری هایی برای احیای برجام و 
حصول توافق وجود دارد اما برخی گمانه زنی های رسانه ها بدین 
سمت و سو است که شاید احیای برجام یا رسیدن به توافق به 
بعد از انتخابات کنگره آمریکا موکول شود؛ در حالی که مشخص 
نیست که اساسا حتی پس از انتخاباتَ آمریکا نیز شاهد توافق 
باشیم و همان طور که گفته شد اینها صرفا گمانه زنی رسانه ای 
است و قطعیت ندارد. گرچه این گزاره را نیز که بارها مطرح 
شده طرفین بسیار به توافق نزدیک هستند و به زودی به توافق 
خواهند رسید نیز چندان نمی توان باقطعیت درباره اش صحبت 
کرد. لذا با توجه به شرایط پیرامونی و اتفاقات رخ داده نمی توان 
چندان به نزدیک بودن توافق خوشبین بود. شواهد و قرائن نیز 
حکایت از این ندارد که در آستانه یک توافق قرار داشته باشیم. به 
هر جهت طرفین به صورت غیرمستقیم در حال مذاکره هستند 
و پاسخ ایران را آمریکا و پاسخ آمریکا را باید ایران بررسی کند و 
آنقدر چکش کاری و بحث و گفت وگو صورت گیرد که تا به یک 
متن واحد برسند. رسیدن به متن واحد نیزممکن است که تا 
چند هفته محقق شود و یا در عرض چند سال محقق شود. اکنون 
که نزدیک به یک سال و نیم گذشته هنوز توافقی صورت نگرفته 
و هنوز طرفین به دنبال راهی برای توافق هستند. از طرفی اینکه 
گفته می شود توافق می تواند به عنوان برگ برنده ای برای دولت 
بایدن و دموکرات ها باشد تا بر انتخابات کنگره تاثیر گذار باشد 
باید اذعان داشت که این گزاره اصلا صادق نیست چرا که اولا 
حوزه سیاست خارجی اساسا برای مردم آمریکا چندان جذابیتی 
ندارد. آن هم سیاست خارجی در خصوص ایران و برجام ؛ چند 
درصد مردم آمریکا می دانند که ایران کجاست و برجام چیست؟ 
صرفا بخشی از نخبگانی که در حوزه سیاست خارجی و امنیتی 
هستند که مقوله برجام را اهمیت دار می  دانند و سیاست خارجی 
حوزه چندان تاثیر گذاری در انتخابات آمریکا نیست. اتفاقا 
بالعکس این می تواند نقطه ضعف بایدن قلمداد شود که با توجه 
به فضاسازی که علیه ایران و برجام وجود دارد توافق به عنوان 
یک دستاورد معرفی نمی شود و حتی در درون حزب دموکرات 
نیز تردید های بسیاری وجود دارد. همین چند هفته اخیر بود 
که چندین عضو کنگره آمریکا که در میان آنها دموکرات ها 
نیزحاضر بودند به رافائل گروسی مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی و جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا نامه نوشتند که با 
ایران توافق نکند و اگر توافقی صورت گیرد به کنگره برود با آن 
موافقت نمی شود. یا به گروسی نوشتند که بر سر مساله پادمان 
با ایران کنار نیاید و نرمش نشان ندهد همه اینها نشان می دهد 
که شرایط بایدن برای تصویب توافق احتمالی بسیار دشوار است 
و اگر هم توافق شود به عنوان یک دستاورد از آن استفاده نخواهد 
شد و صرفا به عنوان یک ابزاری است که دولت را به سازشکاری 

با ایران متهم کنند. 

خبــــــر
 کنترل قیمت ها مطالبه جدی مردم است

نماینده مردم اهواز در مجلس تاکید کرد: خواسته و مطالبه 
جدی مردم کنترل قیمت ها و جلوگیری از افزایش بی رویه 
قیمت ها در بازار است. سیدکریم حسینی بیان کرد: دولت 
سیزدهم و کارنامه یکساله آن را در دو سطح می توان ارزیابی کرد 
که در سطح اول مواردی است که موفقیت دولت سیزدهم را در آن 
دیده ایم. وی در ادامه تصریح کرد: در مسائل داخلی بحث مبارزه 
با فساد و جلوگیری از تاثیر افرادی که مخل اقتصاد کشور هستند 
به ویژه در گلوگاه ها را داشتیم و همچنین بحث مبارزه و مقابله با 
بیماری کرونا و همگانی شدن تزریق واکسیناسیون که موفقیت 
دولت را در این بخش هم شاهد بودیم. همچنین در مسائل خارجی 
موضوع کشورداری و رابطه با کشورهای همسایه که شعار دولت و 
به ویژه آقای رئیسی بود محقق شد و پیشرفت خوبی را در ارتباط با 
کشورهای منطقه و حتی کشورهایی که به شکلی سفارتخانه های 
آنها تعطیل شده یا روابط به تیرگی گراییده بود را داشتیم که 

ترمیم این روابط را در سیاست خارجی شاهد بودیم.

 آرمان ملی: رئیس جمهور با بیان اینکه 
کشاورزی امر بسیار مهم و ممتازی است، اظهار 
کرد: خداوند زراعت را به خود نسبت می دهد. 
زارع ذات مقدس پروردگار متعال است. دانه 
را کشاورز می کارد، اما خداوند آن را به هفتاد 
دانه تبدیل می کند. آیت ا... سید ابراهیم رئیسی 
گفت: باید به کار کشاورزی افتخار کرد. بهترین 
کارها کشاورزی است. کشاورزی جایگاه بزرگی 
در فرهنگ دینی ما دارد. کشاورزی جایگاه 
مهمی در اقتصاد کشور، خودکفایی و استقلال 
دارد. استقلال کشور در گرو کار کارگر و کشاورز 
است. تولید در حوزه کشاورزی یکی از مولفه های 
قدرت در کشور است.  رئیس جمهور همچنین 
با بیان اینکه خودکفایی در تولید محصولات 
کشاورزی باید در وزارت جهاد کشاورزی دنبال 
شود، تصریح کرد: با حرکت معمولی نمی توان به 
این هدف رسید، بلکه باید کار جهادی کرد. من 
از تک تک تولیدکنندگان در امر کشاورزی تقدیر 
می کنم و از شما می خواهم تلاش خود را افزون و 
جهادی کنید. وی تاکید کرد: دشمن نمی خواهد 
ما به خودکفایی برسیم و به او در تولید بذر و 
نهال محتاج نباشیم. جوجه یک روزه را ما در 
داخل کشور تولید می کنیم. دشمن نمی خواهد 
تولیدکننده نهاده های دامی باشیم، در حالیکه ما 
زمین داریم. آب را داریم، البته باید مدیریت دقیق 
شود. نیروی کارآمد هم داریم. ما برای تامین 
احتیاجات سفره مردم نباید به دشمن محتاج 
باشیم، بلکه باید صادرکننده باشیم. رئیسی بیان 
کرد: نگاه جهادی باید در حوزه علم و پژوهش 
در همه دانشگاه های کشاورزی به وجود بیاید 

تا کشاورزی ما علم پایه و فناوری پایه باشد و کار 
دانش بنیان وجود داده باشد. کشوری که بیش 
از۱۲ هزار هیات علمی در بخش کشاورزی دارد، 
باید گام های مهمی در کشاورزی علم پایه بردارد 
تا تولید کشاورزی ارزش افزوده پیدا کند. صنایع 
تبدیلی در کنار تولید کشاورزی اهمیت دارد و 
ارزش افزوده ایجاد می کند و جلوی خام فروشی 
را می گیرد. در تاکیدات رهبری این مسائل بارها 
آمده و الان در دستور کار دولت است . این ها 
اهداف آرمانی نیست، بلکه دست یافتنی است. 
همه کمک کنند تا تصمیم گیری های انقلابی 
همراه با عقلانیت همراه شود تا به استقلال 
کشاورزی دست یابیم. رئیس جمهور با اشاره به 
اینکه باید کمک کنیم تا الگوی کشت مناسب 
اقلیم ایجاد شود، گفت: بازنگاهی در کشاورزی 
با هدف افزایش بهره وری انجام شود تا بهره وری 
افزایش یابد. افزایش سرمایه گذاری و بهره وری 
موجب رشد اقتصادی کشور می شود. افزایش 
بهره وری از آب و خاک باید انجام شود. خاک 
سرمایه بزرگی در کشور است که باید قدر آن 
را دانست. ما ترسالی و خشکسالی داریم، اما 
همین آب را باید خوب مدیریت کنیم و غرقابی 
را به آبرسانی قطره ای یا زیرسطحی تبدیل کنیم. 
امروز به مدیریت آب نیازمندیم. رئیس جمهور 
با اشاره به ضرورت جلوگیری از تغییر کاربری 
اراضی کشاورزی و مقابله با سوداگران، تصریح 
کرد: زمین های کشاورزی سرمایه کشور است. 
جهاد کشاورزی نباید اجازه تجاوز به جنگل، منابع 
طبیعی و زمین های کشاورزی را بدهد. در همه 
ایام سال باید نهال کاری و درخت کاری انجام 

شود، با حفظ جنگل می توان جلو سیل و توفان 
را گرفت. وی افزود: مسأله کشت فراسرزمینی در 
دستور کار وزارت کشاورزی است که کار خوبی 
است. کشت قراردادی هم با قوت ادامه یابد. باید 
سود به کسب کشاورز برود و دلال ها و واسطه ها 
حق کشاورز را تصاحب نکنند. باید نظارت دقیق 
بر چرخه تولید تا مصرف انجام شود تا محصول 
 کشاورز،  گران به دست مصرف کننده نرسد. 
   تالاب انزلی در حد امکان احیا گردد تا 

نقشه سوداگران خنثی شود 
رئیس جمهور با ابراز تأسف از آتش سوزی 
تالاب انزلی توسط افراد سودجو، اظهار داشت: 
وظیفه سازمان محیط زیست و مسئولان محلی 
پیش بینی، پیشگیری از وقوع حوادث مشابه و 
برخورد متناسب با افرادی است که با تخریب 
محیط زیست به دنبال تأمین منافع خود هستند. 
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی تالاب انزلی را نمونه 
منحصر به فرد در محیط زیست برشمرد و تأکید 
کرد: مسئولان حفاظت محیط زیست و مسئولان 
انتظامی و امنیتی نباید اجازه دهند عده ای 
سوداگر و منفعت پرست مجموعه های ذی قیمت 
برای کشور و ملت و اکوسیستم یک منطقه 
را تغییر دهند. رئیس جمهور بر همین اساس 
به مسئولان سازمان حفاظت محیط زیست 
ماموریت داد ضمن برنامه ریزی برای حفاظت 
جدی از منابع طبیعی کشور و جلوگیری از 
تکرار حوادث مشابه، برای خنثی کردن نقشه 
سوداگران، تلاش کنند بخش آسیب دیده تالاب 
انزلی در حد امکان احیا شده و به حالت قبل 

بازگردد.

آرمان ملی: سخنگوی وزارت امور خارجه 
در خصوص درباره لغو تحریم ها در جریان توافق 
احتمالی و آخرین روند مذاکرات رفع تحریم ها 
گفت: لغو کامل تحریم ها علیه دولت و ملت ایران 
از اهداف اساسی مذاکرات جاری بین ایران و 
طرف های مقابل است. ناصر کنعانی گفت: همان 
طور که می دانید تاکنون، نشست های مختلفی 
در ارتباط با مذاکرات رفع تحریم ها برگزار شده و 
آخرین دور آن نیز در وین بوده است و پس از آن 
متن پیشنهادی از سوی هماهنگ کننده اتحادیه 
اروپایی به طرف های مذاکره کننده داده شده 
است. پاسخ ایران در موعد مقرر ارائه شد و متعاقبا 
پاسخ طرف آمریکایی با تاخیر قابل توجهی باز از 
طریق هماهنگ کننده اتحادیه اروپا دریافت شد. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با بیان اینکه ایران 
برای اینکه نقش متعهدانه و مسئولانه خودش را 
در ارتباط با توافق برجام و مذاکرات رفع تحریم ها 
ایفا کند، دیدگاه های خودش را در این زمینه 
مجددا به هماهنگ کننده منتقل و منعکس کرد 
و در این ارتباط منتظر دریافت پاسخ طرف های 
مقابل و مشخصا دریافت پاسخ دولت آمریکا 
هستیم، بیان کرد: ما در این زمینه برای این که 
کمک کنیم به پایان خوش این ماراتن و به اهداف 
مدنظر جمهوری اسلامی ایران مبتنی بر مصالح 
و منافع ملی دست یابیم و در عین حال روند را 
برای شکل گیری فضای سازنده در حوزه مناسبات 

بین المللی مهیا کرده و به تثبیت چارچوب های 
چندجانبه بین المللی و سیاسی به عنوان چارچوب 
مناسب برای حل وفصل بحران های پیچیده کمک 
کنیم، مسئولانه عمل کردیم. ایران دیدگاه های 
خود را به طرف اروپایی منتقل کرده و منتظریم 
دیدگاه و پاسخ طرف مقابل را بشنویم. وی عنوان 
کرد: پاسخ ایران سازنده، شفاف و قانونی بود و 
می تواند در صورت وجود اراده سیاسی متقابل 
زمینه ای را فراهم کند در زمان کوتاه جمع بندی 
مذاکرات انجام و توافق صورت گیرد. کنعانی تاکید 
کرد: لغو تحریم ها و انتفاع اقتصادی ملت ایران از 
اهداف اساسی ماست و ایران در این خصوص تلاش 
می کند و این از اولویت های اساسی تیم مذاکره 
کننده ایران است. سخنگوی وزارت خارجه در 
مورد مذاکرات رفع تحریم ها و پاسخ ایران اظهار 
کرد:  متعاقب دریافت پاسخ طرف آمریکایی از 
طریق هماهنگ کننده پاسخ خود را ارائه کردیم. 
پاسخ ما به لحاظ محتوا با دو هدف اساسی صورت 
گرفت یکی اینکه ما تلاش کردیم از بندهای 
دریافتی از طریق هماهنگ کننده ابهام زدایی 
کنیم و همچنین تلاش کردیم متن را شفاف 
کنیم و یک متن قوی تری ارائه کنیم. این دیپلمات 
ارشد ایرانی ابراز داشت: این امر با هدف پایدار 
کردن توافق احتمالی آتی صورت گرفت. به این 
معنا که در صورت شکل گیری توافق از سوء 
تفسیرهای احتمالی آتی که می تواند روند اجرای 

 توافق را با اخلال مواجه کند، پیشگیری کنیم. 
کنعانی با تاکید بر اینکه پاسخ ما سازنده و 
حرکتمان رو به جلو بود، خاطرنشان کرد: این 
انتظار را داریم که طرف مقابل هم سازنده عمل 
کند. وی در مورد پی گیری موضوع تضمین ها از 
سوی ایران در جریان مذاکرات و توافق احتمالی 
آینده نیز گفت: بحث تضمین ها یکی از مهم ترین 
موارد مورد توجه ما در این روند است. اگر چارچوب 
تضمین محکم نباشد، در هر زمانی ممکن است 
شاهد اتفاقات ناگوار در ارتباط با توافق باشیم، 
موضوعی که در مرحله قبل شاهد آن بودیم. 
کنعانی در این ارتباط توضیح داد : موضوع 
تضمین برای ما دو وجه دارد، یک وجه آن تضمین 
لغو تحریم هاست به گونه ای که ایران از منافع 
اقتصادی برجام به صورت کامل منتفع شود. بحث 
دیگر موضوع هسته ای است و دور کردن آژانس از 
رفتار و بازی های سیاسی است و اتهامات سیاسی 
در مناسبات ایران با آژانس باعث ایجاد خلل و 
اخلال در روند اجرای توافق نشود. سخنگوی 
وزارت خارجه در واکنش به برخی از اظهارنظرات 
مبنی براینکه ممکن است، ادامه مذاکرات رفع 
تحریم ها با تعویق روبه رو شود، تصریح کرد:  آن چه 
در ارتباط با مسئولیت ایران در روند مذاکره بود، 
این است که ما مسئولانه و به موقع عمل کردیم 
و پاسخ های داده شده از سوی ایران سازنده است 
و چنانچه اراده سیاسی لازم در طرف مقابل وجود 
داشته باشد، نیاز به تاخیر در نشست بعدی برای 
جمع بندی مذاکرات نیست. اراده و تعامل سازنده 
می تواند ما را در کوتاه ترین زمان ممکن به جمع 
بندی مذاکرات و توافق برساند. وی تاکید کرد : 
امیدواریم در طرف آمریکایی شاهد این رویکرد 

سازنده باشیم. 

رئیس جمهور:

فعال شدن تعاونی ها از جلوه های راهبرد 
مردمی سازی دولت است

سخنگوی وزارت امور خارجه:

 ایران مسئولانه عمل کرده است
طرف مقابل سازنده عمل کند

دیــدگــــاه
انتظار همدلی با مردم

اخیرا روندی در مواجهه برخی مسئولان با سوالات مردم دیده 
می شود که نگران کننده است. برخی به گونه ای در ارتباط با 
مشکلات مردم موضع می گیرند که هیچ مشکلی مربوط به آنها 
نیست و آنها هیچ گونه مسئولیتی در ارتباط با مشکلات مردم 
ندارند. این درحالی است که اگر مردم بدانند که مسئولان در اوج 
مشکلات با آنها هستند قطعا تحمل خواهند کرد اما زمانی که برخی 
منکر وجود مشکلات شوند،  این موجب دلسردی مردم می شود. 
اینکه برخی اینقدر از مسائل دور بیفتند که فشار سنگین بر دوش 
مردم را خصوصا بعد از تصمیمات اخیر دولت، نادیده بگیرند؛ مطلوب 
نیست و چنین مواردی به صورت ناخواسته اعتماد مردم به مسئولین 
کاهش هم می یابد. باید از مسئولین پرسید چرا آمارهایی را به جامعه 
انتقال می دهید که با واقعیت های جامعه سازگار نیست؟ اینکه 
مشکلات را با مردم در میان بگذارید بهتر است. مردم که همواره در 
کنار مسئولین ایستاده اند. برخی حقوق مختصری می گیرند و در 
شرایطی قرار دارند که نمی توانند زندگی را مانند ماه قبل اداره کنند. 
بعد طوری با آنها سخن گفته می شود که گویا مشکل هم اگر هست 
کمتر از آن چیزی است که مردم می گویند. از این رو انتظار این است 
که حداقل با مردم همدلی کنند. این گزارش هایی که به مردم داده 
می شود، چیزی نیست که مردم را قانع کند. مردم با گوشت و پوست 
خود مشکلات را لمس می کنند و مساله تورم که آمار اشتغال نیست 
که درست بودن یا درست نبودن آن قابل درک نباشد. زمانی که 
صحبت از تورم می شود در این معناست که مردم مشکلات ناشی 
از گرانی و تورم را به صورت روزانه درک می کنند. از این رو انتظار 
این است که دولتی ها در کنار مردم ایستاده و طوری رفتار نکنند 

که مردم اینگونه تحلیل کنند که برخی منکر مشکلات هستند. 

مصطفی درایتی  
 فعال سیاسی اصلاح طلب

  حضور اسرائیل در منطقه 
نامشروع است

امیرعلی ابوالفتح
تحلیلگر مسائل بین الملل

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه با اشاره 
به اهمیت مقوله پیشگیری از وقوع تخلف 
و جرم، به آمادگی اعضای صنوف و فعالان 
اقتصادی جهت کمک به دستگاه قضا برای 
پیشگیری از وقوع تخلف و جرم اشاره کرد 
و این موضوع را حائز اهمیت دانست و بر 
تعامل مسئولان قضائی مربوطه و اعضای 
صنوف و فعالان اقتصادی در این زمینه در 
تمامی استان ها تاکید کرد. حجت الاسلام 
محسنی اژه ای بر اهمیت بهره گیری هر چه 
بیشتر از ظرفیت های مردمی برای رسیدگی 
به اختلافات و دعاوی حقوقی و کیفری میان 
اعضای صنوف و اقشار مختلف نیز تاکید کرد 
و در همین راستا به رئیس »مرکز توسعه حل 
اختلاف« تکلیف کرد سازوکارهای توسعه و 
بسط بهره گیری از ظرفیت های مردمی برای 
حل اختلافات به صورت غیرقضائی را با عنایت 
به پیشنهادهای واصله در این زمینه از سوی 
اعضای صنوف و اقشار مختلف مورد توجه قرار 
دهد. وی به دیدار اخیر خود با »حجت الاسلام 
حاج علی اکبری« رئیس شورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه کشور اشاره کرد و ظرفیت بیش 
از ۹۰۰ ائمه جمعه در سراسر کشور برای 
کمک به دستگاه قضائی جهت »تبیین مسائل 
قضائی«، »افزایش آگاهی های حقوقی مردم«، 
»پیشگیری از وقوع جرم و تخلف« و همچنین 
»توسعه حل اختلافات« را ظرفیتی ارزشمند 

خواند و همه مسئولان قضائی در مرکز و تمامی 
استان ها را مکلف کرد نسبت به بهره گیری هر 
چه بیشتر از این ظرفیت اهتمام داشته باشند. 
رئیس عدلیه رئیس حوزه ریاست قوه قضائیه 
را مکلف کرد عملیاتی شدن مصوبات سفر 
استانی به یزد را به صورت مستمر با تعیین 
نماینده ویژه پیگیری کند؛ وی در همین 
راستا با اشاره به اعتبارات تخصیص یافته در 
جریان سفر استانی هیات عالی قضائی به 
یزد گفت: در سفرهای استانی مقیّد هستیم 
که به هر چه قول می دهیم و مربوط به قوه 
قضائیه است، جامه عمل بپوشانیم و یک 
مورد هم نباید باشد که ما قول داده باشیم 
و عملیاتی نشده باشد. رئیس دستگاه قضا 
با اشاره به اهمیت اصل شایسته سالاری و 
رفع تبعیض، اظهار کرد: مردم از تبعیض 
گلایه دارند و توقع رفع تبعیض دارند؛ مردم 
از بکارگیری نیروهای غیرشایسته برای برخی 
پست ها گله مند هستند و اعتقاد دارند فلان 
مسئول توانمندی و تجربه لازم را ندارد و 
مسئولیت هایی به این افراد فاقد تجریه و 
توانمندی سپرده می شود و نتیجه اش گرفتاری 
یا عقب ماندگی یا حتی خرابکاری می گردد؛ لذا 
ما در حوزه دستگاهی و ستاد خودمان باید 
نسبت به بکارگیری عناصر شایسته اهتمام 
داشته باشیم؛ کمیسیون نقل و انتقال قضات 
نیز این مهم را مورد توجه قرار دهد؛ همگان 

حرف از شایسته سالاری می زنند، اما در عمل 
ممکن است شایسته سالاری محقق نشود. 
رئیس دستگاه قضائی در ادامه بر ضرورت 
تحرک بیشتر حراست ها و بازرسی های درون 
سازمانی و هیات های رسیدگی به تخلفات 
اداری در دستگاه های مختلف، اشاره کرد 
و با تاکید بر اینکه بسیاری از مسائل، جرم 
تلقی نمی شوند بلکه در زمره تخلفات اداری 
می گنجند، گفت: انتظار و توقع آن است که 
حراست ها در سازمان ها بیشتر فعال شوند؛ 
از  از وظایف حراست ها، پیشگیری  یکی 
برخی تخلفات اداری و پیگیری و گزارش 
موضوع تخلف است؛ وزیر دادگستری موضوع 
تحرک بیشتر حراست ها و بازرسی های درون 
سازمانی و هیات های رسیدگی به تخلفات 
اداری در دستگاه های مختلف را پیگیری 
کند و دستگاه نظارتی قوه قضائیه نیز این 
مهم را مورد عنایت قرار دهد و توجه کند 
که حراست ها در دستگاه های مختلف آیا به 
وظایف خود عمل می کنند یا خیر؛ در این ز 
مینه قانون و مصوبه مجمع تشخیص مصلحت 
نظام موجود است.  وی تصریح کرد: چنانچه 
حراست ها و بازرسی های درون سازمانی و 
هیات های رسیدگی به تخلفات اداری به 
وظایف و مسئولیت های خود به درستی عمل 
نکنند، بسیاری از گرفتاری ها ایجاد می شود که 
به سمت قوه قضائیه و مردم سرازیر می گردد. 

رئیس قوه قضائیه:

بسیاریمسائلجرمنیستند،تخلفاتاداریاند
  حراست ها بیشتر فعال شوند 

 حضور رژیم های بیگانه 
در منطقه قابل تحمل 

نیست

فرمانده کل سپاه پاسداران 
حضور  گفت:  اسلامی  انقلاب 
رژیم های بیگانه در منطقه قابل 
تحمل نیست، رژیم صهیونیستی 
مانند یک درخت بی ریشه است که 
توان اداره خود را هم ندارد. سردار 
حسین سلامی در مراسم الحاق 
شناورهای جدید به نیروی دریایی 
سپاه در بندرعباس افزود:  قلمرو 
امنیت ملی جمهوری اسلامی ایران 
تا آنجایی است که منافع ما امتداد 
دارد. وی گفت: اینکه پیام حضور 
ما در آب های بین المللی امنیت، 
آرامش و برادری با کشورهای 
همسایه است. سردار سلامی با 
اشاره به اینکه در نظام های جهانی 
برای قدرت های ضعیف  جایی 
وجود ندارد و راهی بجز قوی شدن 
در همه زمینه ها نیست، اضافه کرد: 
دشمن همه تلاش خود را به کار 
گرفته تا جمهوری اسلامی ایران 
را گرفتار تحریم های اقتصادی، 
سیاسی، نظامی و رسانه ای کند، اما 
با همه این دشمنی ها امروز در دنیا 
سر بلند هستیم. فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی بیان کرد: 
جمهوری اسلامی ایران امروز به 
عنوان یک قدرت سیاسی در سطح 
جهان و منطقه شناخته می شود و 

این قدرت قابل انکار نیست.

مشکل خاصی در خصوص 
زائران اربعین نداریم

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
با بیان اینکه حضور اسرائیل در 
منطقه نامشروع است و نه تنها به 
امنیت منطقه کمک نمی کند بلکه 
باعث ناامنی می شود، تصریح کرد: 
مهم ترین هدف نیروی دریایی 
امنیت خلیج فارس است. سرلشکر 
محمد باقری با بیان اینکه امنیت 
منطقه خلیج فارس باید توسط 
کشورهای منطقه تامین شود و 
نیازی به حضور بیگانگان نیست، 
افزود: قدرت نیروی دریایی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی سبب 
شده تا دشمن تجهیزات سنگین 
نظامی خود را از منطقه خارج 
کند. باقری با اشاره به اینکه حضور 
قایق های تجسسی بدون سرنشین 
آمریکا در منطقه باعث اختلال در 
امنیت ناوگان دریایی شده است، 
اضافه کرد: از همه کشورهای 
همسایه دعوت می شود در تامین 

امنیت منطقه مشارکت کنند.

وزیر کشور گفت: دولت عراق 
به ایران اطمینان داده است که 
وضعیت و امنیت خوبی برای زائران 
اربعینی برقرار خواهد بود. احمد 
وحیدی در حاشیه مراسم ترحیم 
آیت ا... ناصری در جمع خبرنگاران 
درباره تدابیر وزارت کشور برای 
زائران اربعین، گفت: به لطف خدا 
کارهای خوبی در مرزهای کشور 
برای خروج زائران در دست انجام 
قرار گرفته و وضع خوبی برقرار 
است، زائران می توانند به راحتی 
از مرزهای زمینی از کشور خارج 
شوند و مشکل خاصی در این 
زمینه نداریم. وی گفت: بلیت های 
سفرهای هوایی توسط وزارت راه 
و سازمان هواپیمایی کنترل و 

قیمت گذاری  شده است .


